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Protokół nr 24/2021 

z posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

odbytego w dniu 28 czerwca 2021 r. w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

 

Posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego o godz. 15:00 w Sali Sesyjnej 

Urzędu Gminy W Wapnie otworzył Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz 

członków komisji. Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 do niniejszego protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 100 %.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński zmienił za 

zgodą obecnych na zebraniu członków porządek obrad, który ukształtował się następująco: 

 

Porządek posiedzenia Komisji w dniu 28.06.2021 r.: 

1. Informacja o funkcjonowaniu Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd 

w Wapnie po zmianie związanej z przeprowadzką do nowego budynku przy ul. Solnej 

1/12 – Dyrektor Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie, P. 

Elżbieta Kujawa; 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 

dla Gminy Wapno - Przewodniczącą GKRPAiPN, P. Irena Łosiak; 

3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Wapno za rok 2020 i zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania; 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok; 

5. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2020 rok i 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok; 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2021 rok, 

b. w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2020-2030, 

c. w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 

2021/2022.  
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7. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. 

Dyrektor Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie, P. Elżbieta 

Kujawa w odpowiedzi na zaproszenie Radnych Gminy Wapno opowiedziała o pierwszych 

dniach funkcjonowania przedszkola w nowej siedzibie.  W pierwszych słowach Pani Dyrektor 

podziękowała wymieniając osoby, które zaangażowały się w przeniesienie mienia ruchomego 

przedszkola. Przedszkole udało się przewieść w trzy dni, co dzięki zaangażowaniu wielu osób 

jest dużym sukcesem. Następnie poruszyła problem parkowania w pierwszych dniach. 

Ostatecznie po podjęciu kilku działań m. in. przygotowanie nowych miejsc parkingowych - 

sytuacja ustabilizowała się. 

Kolejna sprawa to odbioru przedszkola przez PSSE w Wągrowcu, pod kątem żywieniowym, 

która jest pozytywna z uwagami: tzn., że należy zamontować wyparzacz w kuchni a nie jak to 

było pierwotnie usytuowane w pomieszczeniu wstępnej obróbki towaru. Po przeprowadzce 

przestała działać lodówka i na tę chwilę użytkowana jest stara.  

Aktualnie nadano nowy numer telefonu i został podłączony światłowód, który został 

rozprowadzony po obiekcie – co w znacznym stopniu ułatwi nam pracę, ponieważ posiadamy 

tablicę multimedialną. 

W najbliższym czasie planowany jest montaż domofonu przy wejściu głównym. 

W nowym budynku zaplanowano pomieszczenia na: pokój nauczycielski, gabinet 

logopedyczny i salę terapeutyczną. 

Podczas rozmów z Paniami z Sanepidu, narodziła się myśl, by w przyszłości utworzyć 

stołówkę. W związku z powyższym pozbieraliśmy z wszystkich sal wolne stoły oraz krzesełka 

i uruchomiliśmy stołówkę. Wszyscy jesteśmy zadowoleni a najbardziej dzieci. 

Obecnie pełnimy dyżur wakacyjny, na który zapisano ponad dwudzieścia dzieci. 

Przewodniczący Komisji: też ostatnio poruszyła Pani problem topoli. 

Dyrektor Przedszkola: tak musimy rozwiązać kwestię topoli przy placu zabaw, z których należy 

usunąć suche gałęzie. 

Radny M. Szumann: czyli wszyscy są zadowoleni? 

Dyrektor Przedszkola: tak, zadowoleni i bezpieczni. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: życzymy Pani sukcesów i 

dziękujemy za przybycie. 

 

 



3 
 

Ad. 2. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 dla Gminy Wapno. 

Przewodniczącą GKRPAiPN, P. Irena Łosiak omówiła projekt i stanowi on załącznik nr 3 do 

protokołu.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czy w dalszym ciągu osoby 

dzwonią do Pani na telefon? 

Przewodniczącą GKRPAiPN: tak w dalszym ciągu to tak funkcjonuje i ja uważam, że jest to 

dobre rozwiązanie. Udało mi się kilka osób namówić by skorzystały z pomocy terapeuty. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czy ma Pani wiedzę na temat 

problemu z alkoholem wśród młodzieży? 

Przewodniczącą GKRPAiPN: tak, uważam, że jest to ogromny problem. Często widzę 

dzieciaki, które na torach w stronę Ruśca spotykają się i piją alkohol. Dlatego należy postawić 

na profilaktykę. Programy profilaktyczne, nie ulotki i plakaty, ale „mądre” spotkania z ludźmi, 

którzy poradzili sobie z tym problemem i są w pewnym stopniu autorytetem dla młodzieży. 

Radny M. Szumann: jeżeli uważa Pani, że takie spotkania dają pożądany efekt, to czy ma Pani 

pomysł co jeszcze możemy zaoferować i ile to może kosztować? 

Przewodniczącą GKRPAiPN: jeżeli mam pieniądze, tzn. wiem ile mogę przeznaczyć to szukam 

konkretnych ofert. 

Radny W. Rochowiak: poprosimy aby do września przygotowała Pani plan spotkań 

profilaktycznych. We wrześniu zobaczymy, w jaki sposób możemy Pani pomóc i spróbujemy 

przesunąć konkretne pieniądze. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: jeżeli nie ma pytań to dziękuję 

Pani. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad. 3. 

Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Wapno za rok 2020 i zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania. 

Wójt omówił raport o stanie Gminy Wapno za rok 2020, który przygotowała Pani Marika 

Kosmowska i stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny T. Hemmering: mam pytanie, o kwestie zaległości za opłaty, ponieważ uważam, że jest 

to duża kwota i czy ma Pan pomysł, w jaki inny sposób można odzyskać te pieniądze? 
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Wójt: na tą chwilę robimy wszystko, co należy robić. Te długi są ściągane, wystawiamy tytuły 

wykonawcze i proszę wziąć pod uwagę fakt, że na tej liści są podmioty gospodarcze, które już 

nie istnieją. Jeżeli chodzi o opłaty bieżące to wygląda to dobrze, jest jednak stała grupa ludzi, 

którzy mają zaległości, ale tu nie ma, z czego ściągnąć długu. 

Radny T. Hemmering: proszę mi przypomnieć, jakie w ubiegłym roku były zaległości za 

odpady? 

Starszy inspektor Joanna Masiarek: była to kwota 84 388 zł obecnie jest około 100 000 zł a 

będzie jeszcze więcej. 

Radny W. Rochowiak: obecnie mamy w tym dziele nadwyżkę. 

Wójt: 16 000 zł., ale zagrożeniem dla tej sytuacji są odpady biodegradowalne. Bądźmy dobrej 

myśli, przy mądrej polityce może uda nam się zbilansować przychody i wydatkami. 

Radny T. Hemmering: mam pytanie odnośnie zabytków. Kaplica Koernerów w Stołężynie, jest 

opisana Gminnej Ewidencji Zabytków? 

Wójt: ma swoją kartę, ale nie widnieje na działce. 

Przewodniczący Komisji łączonej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wapno wotum zaufania, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

Ad. 4. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że wszyscy 

członkowie komisji z dużym wyprzedzeniem otrzymali w materiałach sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2020, informację o mieniu komunalnym oraz 

sprawozdania finansowe. 

Sprawozdanie za rok 2020 omówił Starszy Inspektor Urzędu Gminy w Wapnie P. Joanna 

Masiarek. Zarządzenie Nr 0050.34.2021 Wójta Gminy Wapno w sprawie sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2020 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pani Masiarek odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego, 

który stanowi załącznik nr 7 do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
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Ad.5. 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Szymanik poinformował, że Komisja zebrała się 

24 maja 2021 r. w celu rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminy Wapno za 2020 rok. 

Komisja Rewizyjna biorąc pod uwagę prawidłową realizację budżetu Gminy za 2020 rok 

wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Wapno za 2020 rok. Komisja zapoznała się również z Uchwałą Nr SO-13/0954/112/2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 kwietnia 2021 r.  

Komisja podjęła Uchwałę nr 1/20 Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Wapno z dnia 24 

maja 2021 r. w sprawie wydania opinii na temat wykonania budżetu gminy za 2020 rok o 

następującej treści:  

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z wykonaniem budżetu gminy za 2020 rok, uchwala co 

następuje:  

Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r.  

poz. 713), § 80 ust. 2 oraz § 96 uchwały Nr XVIII/115/2012 Rady Gminy Wapno z dnia 28 

września 2012 r. w sprawie Statutu Gminy Wapno (Dziennik Urzędowy Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 31 października 2012 r. poz. 4676 ze zm.) 

Komisja Rewizyjna ustala, co następuje:  

§ 1. Opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu gminy za 2020 rok i wnioskuje do Rady Gminy 

Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wapno za 2020 rok.  

§ 2. Uchwała podlega przekazaniu Przewodniczącemu Rady Gminy Wapno.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok, który stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu 

 

Ad. 6. 

Zaopiniowanie projektów uchwał: 

Ad. 6. a. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2021 rok. 

Starszy Inspektor P. Joanna Masiarek omówiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do budżetu na 2021 rok i stanowi on załącznik nr 9 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.   

Wójt: analizowaliśmy wnioski, które dotyczyły głównie nadwyżki budżetowej. Chciałbym 

Państwa poinformować, że jest jedna ważna inwestycja, którą chciałbym w tym roku wykonać. 

Na sesji wrześniowej zaproponuję, aby zabezpieczyć środki na wykonanie ogrzewania w 

hotelu. Związane to jest z rekultywacją – przyjedzie do nas duża grupa pracowników, którą 

trzeba gdzieś położyć spać i wykarmić. Upatruje tu możliwości zarobku przez Klup Sportowy 

a tym samym odciążenie finansowe w przyszłości Gminy.  

Radni zaopiniowali projekt w/w uchwały. 

 

Ad. 6. b. 

 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wapno na lata 2020-2030. 

Starszy Inspektor Joanna Masiarek omówiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2020-2030 ok i stanowi on 

załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi. 

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt w/w uchwały. 

Starszy Inspektor Joanna Masiarek: w piątek otrzymaliśmy informacje z RIO, gdzie 

stwierdzono, że w uchwała z 27 maja 2021 roku została podjęta z naruszeniem (błędna kwota 

została wpisana w pozycji dochody z tytułu dotacji środków przeznaczonych na cele bieżące)  

i stosowne poprawki zostaną naniesione na najbliższą sesję. 

 

Ad. 6. c.  

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 

2021/2022. Projekt uchwały odczytała Podinspektor I. Rozmarynowska i zwróciła uwagę 

Radnym, że zmieniła się podstawa prawna uchwały i stosowne poprawki zostały naniesione do 

uchwały. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022. 

 

Ad. 7. 

Sprawy bieżące: 

1. Wniosek p. Jakuba Linettego o podział działki nr ewidencyjny 121/7.  
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Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaproponował, by nie 

dzielić przedmiotowej działki i sprzedać ją w całości – ponieważ jest chętny na zakup 

w/w działki w całości. 

2. Pismo P. Iwony Powałowskiej w sprawie lokalu mieszkalnego usytuowanego w Ruścu. 

Wójt: zgodnie z planem budowlanym – nie ma tam żadnego mieszkania tylko jest 

świetlica wiejska. Od ostatniej Komisji łączonej wpłynęła skarga na działania Wójta od 

Pani Powałowskiej. 

Przewodniczący Rady: w tej sprawie spotkałem się z Panią Powałowską i pojawił się 

problem konfliktu z sołtysem. Wnioskodawczyni twierdzi, że kiedy opuści mieszkanie 

to zamieszka w nim Sołtys wsi Rusiec a działania podejmowane przez Pana Wójta do 

tego właśnie zmierzają. 

Wójt: moje działania nie mają na celu, by kogoś „wyrzucić” a kogoś innego 

wprowadzić, bo to jest nieprawda. Lokal ten ma wrócić do zasobów Sołectwa Wsi 

Rusiec, a wieś Rusiec niech decyduje, co dalej z tym lokalem. 

3. Wójt: Rząd Polski uruchomił Program „Nowy ład” w części dla samorządu. Działania 

gminy w związku z tym skoncentrowane są w pierwszym etapie na ulicę Sportowa i 

Podgórną – zmiana nakładki wraz z odwodnieniem i chodnikami – koszt inwestycji 

3mln zł.,  wkład własny dla naszego samorządu to 5%. (głównym motywem wyboru 

tego działania jako pierwszego jest czas zawiązany z przygotowaniem dokumentacji 

technicznej). 

Drugi etap to modernizacja oczyszczalni oraz rozbudowa sieci kanalizacyjnej. 

Opracowanie dokumentacji tu jest bardzo czasochłonne i kosztowne ok. 200 tysięcy 

złotych, szacowany koszt inwestycji od 5 do 6 milionów złotych. Z uwagi na ten fakt 

zobaczycie Państwo w projekcie budżetu na rok 2022 kredyt, który zostanie 

przeznaczony na opracowanie dokumentacji. 

Trzeci etap to termomodernizacja i wymiana dachu w starej części Szkoły Podstawowej 

w Wapnie- koszt inwestycji 2 miliony złotych. 

Wierzę bardzo mocno w to, że te pieniądze trafią do Wapna.  

Na koniec mogę Państwu powiedzieć - że dziś na moje ręce trafiły pozwolenia na 

budowę, jeżeli chodzi o Dino. 

Radna M. Białożyt: dlaczego nie możemy zacząć od prac związanych ze szkołą? 

Wójt: ponieważ w „Polskim ładzie” jest pięć priorytetów remont szkoły jest w piątym 

priorytecie. Dlatego taka a nie inna kolejność. 
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Wobec wyczerpania porządku posiedzenia przewodniczący komisji dokonał 

zamknięcia posiedzenia komisji. 

 

Protokołowała: 

Iwona Rozmarynowska 

 

Rozpoczęcie posiedzenia o godz.15:00. 

Zakończenie posiedzenia o godz. 17:30.  

 

 

 

               Przewodniczący  

                  Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

                   /-/ Leszek Baczyński 

 

 

 


